

植物保護學會會刊稿約

植物保護學會會刊（下稱本刊）歡迎任何與植物保護相關的學術性專論、研究報告、研究簡報、通訊及書評。本刊涵蓋的領域包括植物病理、經濟昆蟲、草害、污染物及逆境對植物的影響、農藥相關研究等學門。凡具原創性之前述各類著作，除專論需經本刊邀稿外，均歡迎投寄本刊。本刊接受中文及英文文稿，中文一律以繁體中文印行。

投稿：文稿請以文書軟體 MS WORD[®]編製並儲存成.doc或.docx檔。版面配置設定：大小為A4（21 X 29.7 cm），邊界留上下3公分，左右2公分，行號設定每頁重新編號。段落設定：2倍行高 (double space)，左邊對齊。字型設定：中文為細明體、英文為Times New Roman，皆為12號字體。撰寫完畢後連同圖表從首頁插入純數字頁碼於各頁面底端中間位置。存檔後以電子郵件email: tcde@tari.gov.tw 寄總編輯，其內並附一份隨函 (cover letter)說明文章題目、作者、通訊作者、通訊作者電子郵件信箱、通訊處、短題 (Running title) (中文12字；英文6字以內為原則)、圖版數目、建議適合的審查人及其他編輯應注意事項。電子郵件傳送有困難的稿件，請以實體郵件將檔案存於光碟並列印2份稿件寄：41362台中市霧峰區萬豐里中正路189號，農業試驗所 植物病理組 鄧汀欽博士收。稿件即分送相關編審委員進入編審程序，但若格式不符之處太多，總編輯將退回作者修改，而不會送出至分組主編。

稿件型式：1. **論說**—由本刊邀請專家撰寫。2. **研究報告**—未發表之植物保護工作報告，全文以不超過7印刷頁（約10,000字）為原則。3. **研究簡報**—未發表之簡短研究報告，以不超過2印刷頁（約3,000字）為度。4. **通訊及書評**—會員對我國植物保護政策或本刊所發表研究之意見或感想，國際植物保護學術活動消息及有關植物保護之新書介紹或書評等，文長不超過1500字為度。

撰寫格式：

研究報告格式：

- 一、標題頁：包括題目（學名請拼出全名，但不加命名者；屬名重複出現時，請縮寫；屬名、種名均為斜體字。）、作者姓名（作者：1外國作者請書寫完整姓名，字首大寫，其餘小寫。英文稿件之作者名字以”名-名 姓”的方式全部拼出寫書2.上標數字配合標明服務機構於下，通訊作者請用插入腳註方式，以*標明。單一作者不需標數字或星號）、作者服務機關、小標題，並註明通訊作者姓名、地址、電話及電子郵件。
- 二、中文摘要，摘要內文不分段，開頭游標右移兩個全形空格。學名屬名、種名均為斜體字，第一次出現時，必須提供完整之學名，包含定名者。其後再次出現時，

屬名請縮寫，但出現在句首之屬名不縮寫。並附關鍵詞最多不超過6個。

三、本文，包括緒言、材料與方法、結果、討論。本文的部分請依下列原則撰寫：

- (1) 中文內文分段請於每段開頭游標右移兩個全形空格。
- (2) 學名屬名、種名均為斜體字，第一次出現時，必須提供完整之學名，包含定名者。其後再次出現時，屬名請縮寫，但出現在句首之屬名不縮寫。
- (3) 引用文獻時，請以阿拉伯數字括弧上標，如⁽¹⁾、^(1, 2)、^(1, 2, 3)等。勿以如"王等(2001)…"方式重複引述，除非該著者是必須被特別提出說明的。
- (4) 儀器、化學品、電腦程式軟體僅於第一次出現時標示說明製造商、生產地及國名。例Taq polymerase (Boehringer Mannheim, Mannheim, Germany)、Rapidcycler (Idaho Technology, Idaho Falls, ID, USA)、SigmaPlot (SPSS Inc., Chicago, IL, USA)。
- (5) 農藥參考「農藥名稱手冊」(行政院農業委員會農業藥物毒物試驗所技術服務組編，2003)，敘明註冊中文普通名、英文普通名(小寫)、成份、劑型及製造廠商或提供廠商。化學名及商品名由作者視需要決定是否放入，但若放入化學名，請依國際化學會(IUPAC)規定方式書寫，如巴拉刈(paraquat, 1,1'-dimethyl-4,4'-bipyridinium, 24% SL, 惠光化學)。
- (6) **數字**：請儘量使用阿拉伯數字表示。
- (7) **縮寫**：時間單位年、月、週、日、時、分、秒請用yr、mo、wk、d、h、min、s縮寫；體積請用l、ml、 μ l縮寫；長度請用km、m、cm、mm、 μ m、nm縮寫；濃度請用M、mM、 μ M、nM、pM或mol、mmol、 μ mol、pmol縮寫；g為重量縮寫、斜體g為重力縮寫；攝氏溫度用 $^{\circ}$ C縮寫；角度用 $^{\circ}$ 縮寫；機率(probability)用P縮寫。以上縮寫不分單、複數，格式相同。
- (8) **生物學名**：植物依國際植物命名規約(ICBN)、動物依國際動物命名規約(ICZN)最新版本中有關生物名的規定表示。微生物中，真菌從國際植物命名規約，細菌從國際細菌命名規約(ICSB)，病毒從國際病毒命名委員會(ICTV)規定辦理。

四、謝辭(可略)。

五、引用文獻。(1) 所有的引用文獻，必須在上述本文中被引用，依中、日、英文文獻順序排列及編號。(2) 中文文獻請注意下列原則：所有中文標點符號皆為全形，且符號後方不須空格；期刊卷號前方請留全形空格；起迄頁碼中的"-"符號請用半形。

(中文期刊論文格式：)

1. 柯 勇、孫守恭。1993。台灣桃流膠病之流行動態。植保會刊 35：329-339。

(中文專書格式：)

2. 費雯綺、王玉美、張國輝、潘建銘 編。1998。植物保護手冊。臺灣省政府農林廳。南投。734頁。(中文頁數須以"頁"來表示。)

3. 蔡東纂。1998。植物寄生性線蟲之生物防治。國立台灣大學病蟲害學研究所博士論文。臺北。102頁。
4. 蔡雲鵬 編。1991。臺灣植病害名彙。3版。中華植物保護學會暨中華民國植物病理學會。臺中。604頁。

(中文書中章節格式：)

5. 曾顯雄、吳文哲。1994。台灣蟲生真菌資源之調查。生物農藥研究與發展研討會專刊，第10章（或第xx-xx頁）。李國欽、高穗生、費雯綺編。省藥試所暨中華農藥協會印。台中。

(英文文獻請注意下列原則：1.所有英文標點符號皆為英文模式，即半形符號其後須留一半形空格。 2.作者以「姓, 名. 名., and 姓, 名. 名.」的方式排列，每一作者姓名後加半形逗號。)

(外文期刊論文格式：)

6. Headley, J. C., and Hoy, M. A. 1987. Benefit/cost analysis of an integrated mite management program for almonds. *J. Econ. Entomol.* 80: 555-559.

(外文專書格式：)

7. Steel, R. G. D., and Torrie, J. H. 1980. Principles and procedures of statistics, 2nd ed. McGraw Hill, New York, USA. 350 pp. (英文總頁數須以"pp."來表示。)

(研討會專刊格式：)

8. Brenchley, R. G. 1991. Aphid control in wheat and barley with NTN 33893 seed treatments, pp. 130-131. In: G. D. Johnson [ed.], Proceedings, 4th Russian Wheat Aphid Conference, October 10-12, 1990, Montana State University, Bozeman, USA.

(外文書中章節格式：)

9. Hoy, M. A. 1990. Pesticide resistance in arthropod natural enemies: variability and selection responses, pp. 203-231. *In*: R. T. Roush & B. E. Tabashnik [eds.], Pesticide resistance in arthropods. Chapman & Hall, New York, USA. 450 pp. (1.引用文獻為書中某一章節時之格式：作者. 年代. 章節標題, pp. xxx-xxx. *In*: 編書者 [eds.], 書名, 出版商, 地點. 總頁數。 2.*In*為斜體，*In*後方冒號須有一半形空格後再接編書者，如*In*: xxxxx。 3.「編書者」中的格式為「名. 名. 姓」。 4.編書者為一人時以「ed.」表示，二人或二人以上以「eds.」表示，並用半形中括弧括弧起來，如[ed.]及[eds.]。)

六、作者英文姓名、英文題目、作者服務機關、英文摘要、關鍵詞，並附上通訊作者電子郵件 (*Corresponding author. E-mail: abcd@tactri.gov.tw)。

七、表格：表除了中英文對照之標題外，均應以英文撰寫，以利英文讀者閱讀。特殊

情況需經總編輯裁定，方得以例外之寫法。例如很繁複之專有名稱，為方便中文讀者，才能請求以"English (加註中文)"方式重複書寫，因其有可能造成英文讀者的困擾。表、中文標題 (1. 按其在文中出現之順序以「表一」、「表二」等冠號，並將表之說明置於表的上方。表之說明必須使作者不須閱讀本文即能瞭解表之內容。學名的屬名不可縮寫，除非重複出現。2.英文報告不須有中文標題。3.中文標題後方不須有句號。)Table. 英文標題(1.英文以「Table 1.」表示。學名的屬名不可縮寫，除非重複出現。2.英文標題後方不須有英文句號。)

八、圖說：圖除中英文對照之標題外，均應以英文撰寫，要領同表之要求。圖、中文標題(1.學名的屬名不可縮寫，除非重複出現。)。英文標題(英文以「Fig. 1.」表示。學名的屬名不可縮寫，除非重複出現。)。插圖或照片請勿超過14 x 20cm。手描圖以黑墨水在繪圖紙或描繪紙上繪製。統計圖、設計圖以黑色列印為原則，並請附電腦檔。若因內容太過複雜，作者願自付彩色印刷費用，可以彩色製作。照片請用光面紙，清晰度需於縮小時仍能判讀；彩色圖片由作者負擔印刷費。照片請盡量製成拼板，拼板中各照片之黑白色調必須一致。勿將照片與插圖置於同一拼板，背面請以鉛筆註明作者姓名、文題。數位圖檔勿僅是貼在word上，均需以.tif、.eps或.jpg型式儲存，個別再提供，解析度須在360dpi以上，印出後需合本刊規定大小。

論說格式：參照研究報告格式，唯緒言後不分「材料與方法、結果、討論」等章節，而由作者自行依文章內容訂定標題書寫。

研究簡報格式：參照研究報告格式，唯不需寫摘要，本文不分「緒言、材料與方法、結果、討論」等章節。但中文撰寫者須附英文摘要，英文撰寫者須附中文摘要。

審稿：總編輯於收訖後將於日內依文章內容送不同學門之分組編輯審查，研究報告將由二位專家；短報、書評及通訊將由一位專家審查。英文摘要及題目等由英文主編協助審查修訂。若審查委員間意見相左，則由總編輯決定處理方式。

刊登：文章一旦被接受後，本刊將依接受日期順序刊登。但為顧及不同學門間的均衡，偶有例外。文章刊出前至少送通訊作者校對一次。稿件被本會刊接受後，其刊登權即屬本會刊所有，非經本會刊書面同意，不得轉移他處發表。

校對：稿件付印前，作者應負責校對，本刊編輯將不負印刷錯誤之責，請每篇論文作者必須對校樣內容的正確與否負責。

抽印本：文章出版後，免費寄贈通訊作者pdf檔。

版權：來稿一經接受刊登，版權即歸植物保護學會所有。

Instructions to Authors

The *Plant Protection Bulletin* (referred to as PPB below) welcomes academic papers on all aspects of plant protection issues. Articles dealing with disciplines such as plant pathology, economic pests, weed science, pollutants, environmental stresses, and pesticide-related research are all welcome. PPB will only accept original work published in the form of review articles, research papers, and scientific notes. Those submitting papers to PPB for publication in a timely manner should please follow the instructions below. Incorrect formatting may result in rejection by the editors, thereby delaying publication of your work. The PPB accepts articles in either Chinese or English. All Chinese articles are published using traditional (as opposed to simplified) Chinese characters.

Submission of a manuscript: The author needs to submit an electronic version of the manuscript. The PPB accepts only MS WORD® .doc or .docx files. It is highly recommended that digital files be created using Microsoft Office Word 2007 or above. The typical formats for preparing manuscript as followings: A4-sized (21 x 29.7 cm), 3 cm margins at upper and lower edge, 2 cm margins at left and right edge, double-spaced with numbered lines. Type with 'Times New Roman' character sized 12, put page number at the middle of page bottom. In addition, enclose a letter requesting publication in PPB signed by the author(s) and indicate the title, author(s), corresponding author, e-mail address of the corresponding author, mailing address, running title, number of plates, suggestions for appropriate reviewers, and other information which would be important for the Editor to know. E-mail all materials to Editor-in-chief through tcde@tari.gov.tw. If e-mail were unavailable, CDs and hard copies delivered by post mail will be accepted. In this case, CDs accompanied with two copies of manuscript in printed are needed to send to Dr. Ting-Chin Deng, Plant Pathology Division, Taiwan Agricultural Research Institute, Council of Agriculture, No.189, Zhongzheng Rd., Wufeng Dist., Taichung City 41362, Taiwan (ROC). The manuscript will transfer to the appropriate associate editors for review. If there are excessive mistakes in the formatting, the material will be returned to the author who is responsible for correcting them before sending the paper back for review.

Types of articles: 1) **Review** articles -- invited authors only; 2) **research** articles -- full-length paper, preferably not exceeding 7 printed pages (approximately 10,000 words); 3) **scientific notes** -- presenting brief observations that do not warrant a full-length paper, preferably not exceeding 2 printed pages (approximately 3000 words); and 4) **book reviews and communications** -- In this category, general research activities of the Plant Protection

Society will be reported. New books will also be introduced or reviewed by invited experts.

Format of research articles:

1. Title pages: including title (Center aligned. Capitalize the first initial only. Omit names of taxon author, and do not abbreviate generic name, unless used multiple times. Italicize generic and specific names.), author(s) (Center aligned. First name(s) spelled out. Capitalize initial letters of names only. Use superscripted numerals to indicate affiliations and addresses which follow; use an asterisk to indicate the corresponding author as a footnote at the end of this page.), addresses (Give institution to department and address to township, give postal code after country, use 'ROC' without periods, ex. ¹Department of Entomology, National Taiwan University, Taipei, Taiwan 106, ROC, ²Department of Entomology, University of California, Riverside CA 92521, USA), the corresponding author's E-mail.
2. Abstract: (Use the same style of language as the full text. Put into a single paragraph. Leave 4 spaces at the beginning of the first sentence. Abstracts should not exceed 4% of the text. Scientific names should be fully spelled out with authors at first appearance. Italicize generic and specific names. Use the initial of the genus and omit the authors thereafter, except at the beginning of a sentence, when the genus should be spelled out.), Key words ((Left aligned. A maximum of 6 key words. Do not use Chinese font punctuations.).
3. Text: including Introduction, Materials and Methods, Results, and Discussion,
 - (1) Leave 4 spaces at the beginning of each paragraph. Scientific names should be fully spelled out with authors at first appearance. Italicize generic and specific names. Use the initial of the genus and omit the authors thereafter, except at the beginning of a sentence, when the genus should be spelled out.
 - (2) Indicate literature citation by superscripted parenthesized Arabic numerals, e.g. ^{(1,2),(1-3)} placed before the final punctuation (e.g., ...thrips ⁽¹⁻³⁾).
 - (3) Show the name of the manufacturer, city, (state), and country of instruments, chemicals, and software upon its first appearance (e.g., *Taq* polymerase (Boehringer Mannheim, Mannheim, Germany), Rapidcyclor (Idaho Technology, Idaho Falls, ID, USA), SigmaPlot (SPSS, Chicago, IL, USA)). For reference to a company whose address has already been given, use only the company name (e.g., PCR kit (Idaho Technology)). Pesticides: The common names of chemicals should be based on the *Pesticide Manual* (BCPP). Whenever a chemical name is given, its expression should follow the IUPAC.
 - (4) Use Arabic numerals in text (e.g., 7 vials, 4 samples) as well as for quantities (e.g., 3 ml, 4 mg/L) and instead of Chinese numerals whenever possible.
 - (5) **Abbreviations** should be as follows: yr, mo, wk, d, h, min, s, etc. for time units; L, ml,

ul, etc.; km, m, cm, mm, etc.; M for molar, mM, μ M, nM, pM for picomolar, and mol as molarity; g for gram but g for gravity; °C as degrees Celsius, ° for angle measurement, and P for probability. There should be spaces between the quantity and the units in all cases (e.g., 2.5 mg/L, 35 °C) except for % and ° (e.g., 4.8%, 23°). Note that the above units are the same when used in both the singular and plural forms.

- (6) **Scientific names** follow the latest version of the CBE scientific style and format manual. On first appearance in both the abstract and text, the binomial and authors should be spelled out (e.g., *Phomopsis vitimegaspora* Kuo and Leu). Italicize generic and species names. Use the initial of the genus and omit the authors thereafter, except at the beginning of a sentence and in figure and table legends, when the genus should be spelled out.

4. Acknowledgements (could be omission)

5. Literature cited: All items listed must have been cited in the text.

(Format of the proceedings of a symposium)

1. Brenchley, R. G. 1991. Aphid control in wheat and barley with NTN 33893 seed treatments, pp. 130-131. *In*: G. D. Johnson [ed.], Proceedings, 4th Russian Wheat Aphid Conference, October 10-12, 1990, Montana State University, Bozeman, MT, USA. ("*In*" is italicized. Editors of books and proceedings are listed with the family name last. Place "ed." in brackets "[]". Include the name, dates, and location of the conference. Do not use Chinese font punctuations.)

(Format of periodicals)

2. Headley, J. C., and Hoy, M. A. 1987. Benefit/cost analysis of an integrated mite management program for almonds. *J. Econ. Entomol.* 80: 555-559. (Authors are listed with surname first, and with a comma before "and" and the final author. There is a space between the volume and page numbers (e.g., 80: 555-559.). Use standard abbreviations for journal names (see the *CBE Style Manual*); spell out 1-word names (e.g., *Acarologia*). The language of an article not in English should be indicated after the page numbers: e.g., 535-538 (in Chinese).

(Format of a chapter in a book)

3. Hoy, M. A. 1990. Pesticide resistance in arthropod natural enemies: variability and selection responses, pp. 203-231. *In*: R. T. Roush and B. E. Tabashnik [eds.], *Pesticide resistance in arthropods*. Chapman and Hall, New York, NY, USA. 450 pp. ("*In*" is italicized. Editors of books or proceedings are listed with the surname last. Place "eds."

in brackets "[]".)

(Format of a book)

4. Steel, R. G. D., and Torrie, J. H. 1980. Principles and procedures of statistics, 2nd ed. McGraw Hill, New York, NY, USA. 350 pp.
6. Chinese abstract: Author(s)'s name (Abbreviate the first and middle names of authors without Chinese names. Use superscripted numerals to indicate affiliations and addresses which follow; use an asterisk to indicate the corresponding author), Chinese abstract (Do not cut into separate paragraphs. Leave 2 Chinese spaces at the beginning. Scientific names should be fully spelled out with the author at the first appearance. Italicize generic and specific names. Use the initial of the genus and omit the authors thereafter, except at the beginning of a sentence, when the genus should be spelled out.), Key words (A maximum of 6 words. Use Chinese font punctuations except for the parentheses), Corresponding author's E-mail.
7. Tables: Title, number tables with Arabic numerals as Table 1, Table 2, etc. Do not abbreviate generic names in titles, unless used multiple times. There is no period at the end of table titles. Capitalize the initial word of each cell. Do not separate columns or rows with lines except for column headings. Mark footnotes with superscripted Arabic numerals. Submit each table on a separate sheet of paper. The table width shall not exceed 14 cm.
8. Figures: Figure size shall not exceed 14 x 20cm. In a composite figure, subset figures should be the same size and aligned. Characters and lines in subset figures should be the same size and use the same font. Use drawing paper to prepare hand drawings. Charts and statistical figures must be drawn with black ink; computer files are preferred. Whenever photographs are used, black and white ones are preferred. It is the author's responsibility to pay the additional printing costs of color photographs. Make composites of all images if possible and mount photos on a piece of cardboard. Write the author's name and the title on the back of the cardboard. The PPB also accepts digitized image files. Use IBM-compatible .tif, .eps, or .jpg file formats and allow for a resolution of no less than 360 dpi. The manuscript may be rejected or delayed if the image files do not meet PPB's standards.

Authors should be careful not to use Chinese fonts for the text, headings, punctuation, symbols, references, etc. in articles written in English and the English abstracts of Chinese articles. We recommend that Times New Roman font be used for all English material.

Format of scientific notes: Refer to the format of research articles. No abstract or section

headings are required. Articles written in English must include a Chinese abstract, and vice versa. Chinese abstracts will be provided for submissions of material by authors whose first language is not Chinese.

Format of review articles: Refer to the format of research articles. Omit the section headings of "MATERIALS AND METHODS", "RESULTS", and "DISCUSSION". Text can be sectioned as the author's desire.

Review of a manuscript: After receiving a manuscript, the Editor-in-chief will transfer it to the appropriate associate editors for review. Note that although we encourage the author to recommend appropriate reviewers, the Editor-in-chief is not obligated to follow the author's recommendations. Research papers are assigned to 2 invited reviewers, while short notes, book reviews, and communications are assigned to 1 reviewer. In case of contradictions from different reviewers, the Editor-in-chief will decide on the justification for publishing an article.

Publication: Accepted papers are published in the order following the date of acceptance. On rare occasions, the publication order may be slightly changed in order to balance the different disciplines. Before publication, the corresponding author will be asked to read the proof at least once and make corrections. Once published, the PPB owns the rights to the publication, and articles cannot be duplicated elsewhere without prior written permission from the PPB authorizing such duplication.

PDF: The corresponding author will receive the .pdf file after publication of the article.

Copyright: When the manuscript is accepted for publication, the authors agree to automatically transfer the copyright to the Plant Protection Society of the Republic of China.